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   Anslag 
Det justerade protokollet offentliggörs på kommunens digitala anslagstavla. 
Beslutsinstans: Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum: 2024-05-06 
Anslaget sätts upp: 2024-05-20  Anslaget tas ned: 2024-06-11 
Förvaringsplats för protokollet: kommunstyrelsens kansli  
 
Underskrift  Utdragsbestyrkande 
 Frida Welin    

Plats och tid 
Forum, 2024-05-06 klockan 18:00-20:55 

Beslutande 
Se sidan 2. 

   

Övriga deltagare 
Revisor Johnny Maurits § 52, kommunsekreterare Linn Helmner och Frida Welin.  

Paragrafer 
§§ 49-71 

Justeringens plats och tid 
Digital justering 2024-05-20 

Underskrifter 
        
Yvonne Bergvall (S) Robin Hanzl (M) Magnus Larsson (C) 
Ordförande §§ 49-63, 65-71 Justerare Justerare 
 
 
Mattias Bäckström Johansson (SD) 
Ordförande § 64 
 
 
Frida Welin 
Sekreterare  
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Ledamot 

 
Parti 

 
Tjänstgörande ersättare 

Andreas Erlandsson S  
Anita Hultgren   S  
Anton Sejnehed S  
Laila Naraghi §§ 49-54 S Firas Abu Rached §§ 55-71 
Sami Durmishi S  
Marie Holmgren  S  
Rickard Bäck S Jerry Mohs 
Yvonne Bergvall S  
Jonas Brorsson S  
Catrin Alfredsson S  
Peter Wretlund S  
Patrik Wahlström S Sofia Gerhardsson  
Elvis Prakatur S  
Elin Sejnehed  S Elin Ljunggren  
Joakim Rylin S  
Frida Bergvall  S  
Lucas Lodge M  
Rolf Lindström M Claes Thunberg 
Connéelia Lundin M Kerstin Möller  
Emil Jörgensen M  
Ylva Alexandersson M  
Ann-Charlotte Pernius Törnvall M  
Stefan Pettersson M  
Berndt Karlsson M   
Robin Hanzl M  
Pasquale Razzano M  
Mattias Bäckström Johansson SD  
Leif Axelsson SD  
Johanna Bäckström Wörmke SD  
Jan Johansson - Chahanna Olsson  
Marko Raiskio - Bill Karlsson  
Linda Ernström SD Carina Lindestål  
Anders Svensson - Daniel Lundgren  
Sven-Arne Ericsson SD  
Peter Bohman SD  
Marie Louise Svensson SD  
Georgios Toris  SD  
Lena Granath      V  
Mohsen Alterkawi V  
Fredrik Jonasson V  
Mats Rydman V  
Ingemar Lennartsson KD  
Rebecka Englund KD  
Per Tingström KD  
Charlotte Sternell C Oliver Day Jensen  
Magnus Larsson C  
Mattias Karlsson KLP  
Linda Alakangas KLP Tobias Eriksson 
Pontus Welin  L  
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Innehållsförteckning 
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§ 49 Val av justerare 4 

§ 50 Fastställande av dagordning 5 

§ 51 Allmänhetens frågestund 6 maj 6 

§ 52 Information från kommunens revisorer 7 

§ 53 Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning objekt 
riksväg 37/47 
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§ 54 Investerings- och exploateringsbudget 2025-2028 11 

§ 55 Försäljning Havslätts förskola 17 

§ 56 Svar på motion nr 6/23 - Undersökning av ekonomiska vinster med att lämna 
Kretslopp Sydost 

19 

§ 57 Svar på motion nr 14/23 - Angående sökande av statsbidrag för 
brottsförebyggande åtgärder i Oskarshamn kommun 

22 

§ 58 Svar på motion nr 28/23 - Om att upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga 
som är utsatta för våld och övergrepp 

24 

§ 59 Årsredovisning 2023- Stiftelsen Forum 28 
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§ 67 Årsredovisning 2023- Oskarshamns Hamngods- och Terminal AB 37 

§ 68 Årsredovisning 2023 -Smålandshamnar AB 38 

§ 69 Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Andreas Erlandsson (S) 
angående eldningsförbud av bioavfall 

39 

§ 70 Interpellation till bildningsnämndens ordförande Anton Sejnehed (S) angående 
brottslighet på kommunens skolor 

40 

§ 71 Anmälningsärenden 42 
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§ 49   

Val av justerare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Robin Hanzl (M) och Magnus Larsson (L) utses att tillsammans med ordförande justera dagens 
protokoll.  
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§ 50  

Fastställande av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 51  Dnr KS 2024/000164-5 

Allmänhetens frågestund 6 maj 

Dagens sammanträde  
Inga frågor har inkommit till dagen sammanträde.  
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 7 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-05-06 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 52  Dnr KS 2024/000165-3 

Information från kommunens revisorer 

Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde  
Kommunal revisor Johnny Maurits informerar om genomförd granskning av personal- och 
kompetensförsörjning.  
 
Ordförande ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar bifalla detta.  
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§ 53  Dnr KS 2024/000225-1 

Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och 
regional medelsfördelning objekt riksväg 37/47 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning gällande objekt 

riksväg 37/47 godkänns i enlighet med föreliggande förslag.  
2. Avsiktsförklaringen ska undertecknas av kommundirektören och kommunstyrelsens ordförande.  

Ärendet 
Mot bakgrund av risken att förlora genomförandet av ett viktigt vägobjekt i länet har Region Kalmar 
län och Oskarshamns kommun gemensamt tagit fram ett förslag på finansieringslösning för väg 
37/47 Oskarshamn-Bockara som är del i Regional transportplan. 
 
Föreliggande förslag till avsiktsförklaring är en del i finansieringslösningen och skrivs mellan Region 
Kalmar län och Oskarshamns kommun. I förlängningen kommer denna avsiktsförklaring leda till 
ytterligare ett medfinansieringsavtal mellan Oskarshamns kommun och Trafikverket för del i objektet 
riksväg 37/47. 

Tidigare avsiktsförklaring  
Tidigare avsiktsförklaring avseende objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara är skrivet mellan 
Oskarshamns kommun och Trafikverket och är daterat 2022-02-10. I kommunfullmäktiges beslut, 
2022-03-14 § 4, om avsiktsförklaring togs samtidigt beslut om medfinansiering av åtgärder enligt 
avsiktsförklaringen motsvarande 65 miljoner kronor.  

Väg E22 Målbäcken-Gladhammar, nationell plan  
Oskarshamns kommun arbetar parallellt med ett ärende om ett medfinansieringsavtal som avses 
tecknas med Trafikverket om totalt 50 Mkr, varav 40 Mkr kommunala medel, för E22 Nygård- 
Målbäcken, ärende som behandlades av kommunstyrelsen 2024-02-27 § 39. 
 
I projektet E22 Målbäcken-Gladhammar planeras för investeringar i tillgänglighets- och 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder. Projektet hanteras som ett så kallat mindre investeringsobjekt inom 
Trafikverkets verksamhet. Det innebär investeringar på under 100 miljoner kronor. Under 2023 
tillkännagavs att projektet E22 Målbäcken-Gladhammar har planerad byggstart 2024, men enbart för 
tre av fyra etapper. Sträckan Nygård-Målbäcken inom projektet E22 Målbäcken-Gladhammar har 
under arbetets gång tillskapats betydande kostnadsökningar och etappen kan därmed inte längre 
drivas som ett mindre objekt och beskedet var att denna etapp inte kommer att genomföras. 
Sträckan om 9 km behövde i stället hanteras som ett så kallat namngivet objekt, på grund av 
kostnader på över 100 miljoner kronor. Detta skulle innebära att objektet framöver behöver lyftas 
specifikt i den nationella transportplanen, en process som är tidskrävande och inte heller given för 
projektets genomförande. 
 
I dialog med Trafikverket har möjligheten lyfts att genom med- och/eller samfinansiering tillföra mer 
medel till objektets genomförande. Syftet med tillförande av medel är att täcka upp för de 
kostnadsökningar som ligger över 100 miljoner (beloppsgränsen för namngivet objekt). Tillförd 
finansiering bidrar med nya medel in i projektet och kan vara en lösning för att delsträckan Nygård- 
Målbäcken kan genomföras som tidigare planerat sammantaget med resterande delsträckor inom 
projektet. 
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Väg 37/47, regional transportplan  
I regional transportplan är objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara namngivet från år 2025. 
Objektet är i vägplaneskede och kommer leda till att en mittseparering anläggs för öka både 
tillgänglighet och trafiksäkerhet. Vägen är av stor regional nytta som del i ett av de starka stråken i 
länet med stora flöden av både person- och godstransporter. 
 
En avsiktsförklaring mellan Trafikverket och Oskarshamns kommun finns framtaget för delobjektet 
Södra infarten, som är en del av objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara. Objektet har stor lokal 
nytta och erbjuder exploateringsmöjligheter för kommunen. Oskarshamns kommuns del avser till 
övervägande del en större cirkulationsplats med stor lokal nytta samt en del på nysträckningen 
mellan E22 trafikplats Oskarshamn Södra och väg 37/47. En lokaliseringsutredning gällande 
objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara, som finansieras av Trafikverket och kommunen, 
genomfördes under 2022-2023 och avslutas under våren 2024. Utredningen bedöms landa i förslag 
på en korridor för nysträckning mellan E22 trafikplats Oskarshamn Södra och väg 37/47 och 
anslutning till befintlig infrastruktur. Under arbetet har nya planförslag lagts fram som minskar 
behovet av större kommunal infrastruktur och fokus ligger i stället på att stärka E22 och trafikplats 
södra i enlighet med bristanalyser som gjorts. Oskarshamns kommun förmodas därmed att få ett 
mindre ekonomiskt åtagande i kommande medfinansieringsavtal mellan Oskarshamns kommun och 
Trafikverket enligt initial planering. 

Ekonomiska förutsättningar  
Oskarshamns kommuns totala del i medfinansiering för statlig infrastruktur ska utgå från den 
beslutade avsiktsförklaringen mellan Oskarshamns kommun och Trafikverket och som mest för 
samtliga objekt motsvara de 65 miljoner kronor som där avsatts. Medelsfördelningen i regional 
transportplan innefattar motsvarande summa som den faktiska kommunala investeringen, exklusive 
mervärdespengar. 
 
Vid framtagandet av ny Regional transportplan för år 2026-2037 har Region Kalmar län för avsikt att 
öka medelsfördelning till objektet väg 37/47 Oskarshamn-Bockara. Genom att öka 
medelsfördelningen till objektet som redan är namngivet i regional transportplan kan Oskarshamn 
del av medfinansiering till samma objekt minskas, vilket även är i linje med ny 
planeringsförutsättning då behovet av kommunal infrastruktur bedömts vara mindre. 
 
Kommunstyrelsens beslut om att gå in med 40 miljoner kronor av egna medel och avsätta ytterligare 
10 miljoner kronor från det så kallade mervärdesavtalet till etappen E22 Nygård-Målbäcken minskar 
utrymmet för kommunal satsning på rv 37/47. Omfattningen kommer att regleras i ett nytt 
medfinansieringsavtal mellan Oskarshamns kommun och Trafikverket. 
 
Nu liggande avsiktsförklaring avser således att utifrån dessa förutsättningar begränsa kommunens 
åtagande till 65 miljoner kronor.  

Konsekvenser för barn och unga  
Satsningar på infrastruktur är långsiktiga och har betydelse för mobilitet för alla, även barn och unga 
och deras framtida förutsättningar till val av utbildning, bostadsort och arbete. Stora ekonomiska 
åtagande påverkar kommunens ekonomi. Innehållet i, och utfallet av, denna avsiktsförklaring 
bedöms ändå inte ge några negativa konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslås 2024-04-30 § 121 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande: 
  
1. Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning gällande objekt riksväg 

37/47 godkänns i enlighet med föreliggande förslag.  
2. Avsiktsförklaringen ska undertecknas av kommundirektören och kommunstyrelsens ordförande.  
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Dagens sammanträde 
Peter Wretlund (S), Mathias Karlsson (KLP) och Robin Hanzl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 121 
KSAU 2024-04-16 § 84 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören  
Bilaga: Avsiktsförklaring för kommunal finansiering och regional medelsfördelning objekt riksväg 
37/47  

Skickas till 
Kommundirektören  
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§ 54  Dnr KS 2024/000293-1 

Investerings- och exploateringsbudget 2025-2028 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa avgiftsfinansierad investeringsbudget för 2025-2028 i 

enlighet med Socialdemokraterna och Moderaternas förslag.  
2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa skattefinansierad investeringsbudget för 2025-2028 i 

enlighet med Socialdemokraterna och Moderaternas förslag.  
3. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa exploateringsbudgeten för 2025-2028 i enlighet med 

Socialdemokraterna och Moderaternas förslag.  
4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om användning av 

medel inom kategorin ”Särskilda insatser”.  
5. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får besluta om hur medel inom ramen för 

objektet ”Bredband” får användas samt omfördela medlen mellan de av kommunfullmäktige 
fastställda grupperingarna.  

6. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får besluta om hur medel inom ramen för 
objektet ”Dagvattenanläggning” får användas samt omfördela medlen mellan de av 
kommunfullmäktige fastställda grupperingarna och nämnderna.  

7. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen äger rätt att omfördela medel från befintliga 
investerings- och exploateringsobjekt till nya investerings- och exploateringsobjekt upp till 3 000 
000 kronor per objekt.  

8. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden äger rätt att omfördela medel mellan 
befintliga investeringsobjekt, samt omfördela medel till nya investeringsobjekt inom ramen för 
grupperingen ”Övrigt 1, Bildningsnämnden”.  

9. Kommunfullmäktige beslutar att socialnämnden får i uppdrag att besluta om användning av 
medel inom grupperingen ”Övrigt 1, Socialnämnden”.  

10. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden får i uppdrag att besluta om användning av 
investeringsobjektet ”Mindre anpassningar av skollokaler” efter samråd med tekniska kontoret.  

11. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden får i uppdrag att utreda lokalbehovet för 
Rödsleskolan och ta fram en uppdaterad investeringskalkyl. Arbetet ska delredovisas under 
2024 för att slutredovisas senast under 2025. Redovisningarna ska ske genom anmälan till 
kommunfullmäktige.  

12. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en tydlig plan för hur 
medel gällande insatser i stadskärnan ska användas. Planen ska delredovisas under 2024 för att 
slutredovisas senast under 2025. Redovisningarna ska ske genom anmälan till 
kommunfullmäktige.  

13. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden efter samråd med tekniska kontoret får i 
uppdrag att besluta om kriterier och process för hur barn ska vara delaktiga i arbetet med 
investeringsobjektet ”Utemiljöer för förskolor och skolor”. Beslutade kriterier och beslutad 
process ska anmälas till kommunfullmäktige.  

14. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen efter samråd med bildningsnämnden får i 
uppdrag att besluta om en process för hur barn ska vara delaktiga i arbetet med 
investeringsobjektet ”Upprustning av kommunala lekplatser”. Beslutad process ska anmälas till 
kommunfullmäktige.  

15. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att kostnadsberäkna den            
kommunala delen gällande anläggande av en gång- och cykelväg från Påskallavik.  

Reservationer  
Mattias Bäckström Johansson (SD), Leif Axelsson (SD), Johanna Bäckström (SD), Chahanna 
Olsson (SD), Bill Karlsson (SD), Carina Lindestål (SD), Daniel Lundgren (SD), Sven-Arne Ericsson 
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(SD), Peter Bohman (SD) och Marie-Louise Svensson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Sverigedemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028.  
 
Lena Granath (V), Mohsen Alterkawi (V), Fredrik Jonassson (V) och Mats Rydman reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-
2028. 
 
Ingemar Lennartsson (KD), Rebecka Englund (KD) och Per Tingström (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Kristdemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-
2028. 
 
Magnus Larsson (C) och Oliver Day Jensen (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Centerpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
 
Mattias Karlsson (KLP) och Tobias Eriksson (KLP) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Kustlandspartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
 
Pontus Welin (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Liberalernas förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025-2028. 

Ärendet 
Investerings- och exploateringsbudgeten beslutas av kommunstyrelsen i april och därefter i 
kommunfullmäktige i maj. Ekonomiavdelningen har fått in sju förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025–2028 med tillhörande yrkanden från följande partier:  

- Socialdemokrater och Moderaterna  
- Centerpartiet  
- Kristdemokraterna  
- Kustlandspartiet  
- Liberalerna  
- Sverigedemokraterna  
- Vänsterpartiet  

Kommunövergripande mål  
Det kommunövergripande målet i det ekonomiska perspektivet är att Oskarshamns kommun ska ha 
en god ekonomisk hushållning. Målet för skattefinansierade investeringar är att 
självfinansieringsgraden av de skattefinansierade investeringarna ska vara minst 70%. 
Investeringsmålet mäts efter synnerliga skäl inkl. utdelning från kommunala bolag över 
mandatperioden. Målet behöver inte uppfyllas för varje enskilt år. 

Konsekvenser för barn och unga  
Investeringsbudgeten är kommunens styrande dokument över kommande års investeringar och  
de planer som finns gällande exploatering av nya bostads- och industriområden. 
 
I den investeringsbudget som kommunfullmäktige fastställer finner framför allt fyra olika nivåer:  

- Namngivna objekt  
- Områdesbestämda investeringsbudgetar  
- Ospecificerade investeringspåsar  
- Reinvesteringar  
- Bakgrund 

 
I den här beskrivningen av konsekvenser för barn och unga beskrivs främst de konsekvenser som  
avser namngivna objekt. De övriga nivåerna behöver närmare beskrivas av respektive styrelse och  
nämnd när beslut tas om hur dessa ska användas och fördelas till olika objekt. Det är viktigt att  
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styrelsen/nämnderna säkerställer att konsekvenser för barn och unga analyseras i det fortsatta  
budgetarbetet, redan i utredningsskedet, för att vid behov också kunna lämna förslag på  
eventuella kompensatoriska åtgärder.  
 
Investeringsbudget innehåller bland annat utbyggnad av förskolor vilket bedöms ha positiva  
konsekvenser för barn. Närmare konsekvenser behöver dock bedömas när beslut om byggnation  
tas och när beslut tas om vilken förskola som ska byggas och hur det påverkar nuvarande  
förskolor. Bildningsnämnden har genomfört en utredning av en ny förskola i Döderhult där vissa  
konsekvenser redovisas. Av utredningen framgår bland annat att barn får lokaler som är mer  
ändamålsenliga än de nuvarande lokalerna.  
 
Investeringsbudgeten innehåller vidare ett nytt objekt gällande mindre anpassningar av  
skollokaler. Dessa medel bedöms övergripande ha positiva konsekvenser för barn och unga  
eftersom de möjliggör en snabbare anpassning av lokaler utifrån de behov som uppstår. Närmare  
konsekvenser behöver tas fram i samband med att beslut tas om varje enskild anpassning.  
Investeringsobjektet Rödsleskolan P-hus flyttas längre bak i planperioden. Det bedöms ha inga  
eller negativa konsekvenser för barn och unga. Investeringen har funnits med i flera år, men har  
tidigare flyttats mellan åren i planperioden. Bildningsnämnden har inte gjort en fullständig  
utredning än vilket behov som föreligger och därför är det osäkert om investeringen hade kunnat  
genomföras under år 2025 även om investeringsobjektet hade varit kvar. Det är anledningen till  
att förändringen bedöms ha inga konsekvenser för barn och unga. Förändringen bedöms  
samtidigt ha negativa konsekvenser för barn och unga eftersom de nuvarande lokalerna inte  
bedöms vara fullt ändamålsenliga för befintlig verksamhet. Förändringen av investeringsbudgeten  
kompletteras med ett uppdrag till bildningsnämnden att utreda lokalbehovet för Rödsleskolan  
samt uppdatera investeringskalkylen. Det uppdraget bedöms vara positivt för barn och unga.  
I samma avsnitt finns också investeringar i möbler till grundskolan. Det avser reinvestering i  
möbler så att äldre möbler kan ersättas av nya. Under 2022 investerade bildningsnämnden i nya  
möbler, men det behöver regelbundet investeras i nya möbler inom nämndens  
verksamhetsområde och eftersom det finns många klassrum så tar det tid att byta ut alla möbler.  
Att det finns bra möbler är positivt för barn och unga som fem dagar i veckan ska vara på plats  
och använda dessa. Skolan är elevernas arbetsplats och därför behöver det finnas goda  
förutsättningar att tillgodogöra sig skolan.  
 
Investeringsbudgeten innehåller också namngivna objekt som vänder sig till samtliga invånare,  
men där barn och unga givetvis är en naturlig målgrupp. Här kan bland annat nämnas toaletter  
vid de kommunala badplatserna. Barn och unga är en grupp som ofta vistas vid badplatserna  
varför det är positivt för denna målgrupp att det blir toaletter tillgängliga. Det finns en plan som  
innebär att det kommer att bli ett par badplatser om året som förses med toalett. 
 
De områdesbestämde investeringarna kan ha stor positiv påverkan på barn och unga, men hur  
stor påverkan beror på vilka val som görs när beslut tas om hur medlen ska användas. Det  
handlar bland annat om gång- och cykelvägar och medborgarbudget.  
 
Barn och unga är en målgrupp som ofta använder gång- och cykelvägar för att transportera sig  
mellan olika områden. Det är därför viktigt att kommunen kontinuerligt bygger ut och förbättrar  
cykelnätet. Det finns en cykelplan i kommunen och utifrån den behöver bland annat barn och  
ungas resmönster kontinuerligt kartläggas så att kommunen årligen kan göra en prioritering av  
vilka gång- och cykelvägar som ska prioriteras. I samband med den årliga prioriteringen av gångoch 
cykelvägar tas fram kan en närmare konsekvens för barn och unga göras. En annan  
områdesbestämd investering som tangerar till gång- och cykelvägar är den budgetsatsning som  
berör ökad trafiksäkerhet vid våra förskolor och skolor. Det är en budgetpost som används för  
att kontinuerligt göra förbättringar vid olika förskole- och skolenheter för att öka trafiksäkerheten  
för barn och unga. I samband med att beslut tas om vilka åtgärder som ska göras kan närmare  
konsekvenser beskrivas.  
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Två andra investeringsobjekt som har positiva konsekvenser för barn och unga är de som rör  
kommunala lekplatser och utemiljön vid förskolor och skolor. Dessa satsningar vänder sig direkt  
till barn och unga som finns i kommunen. De kommunala lekplatserna och utemiljön vid  
förskolor har dock främst konsekvenser för barn och det kan tänkas att även utemiljön vid skolor  
främst kommer att påverka barn. Till båda investeringarna finns tillhörande uppdrag om att barn  
och unga ska ges möjlighet att vara delaktiga. Uppdraget om delaktighet gör att investeringarna  
får än mer positiva konsekvenser eftersom de då också får en dimension av demokrati och  
delaktighet utöver förbättrad närmiljö.  
 
Medborgarbudget är en budgetpost som förutsätter att medborgare ska vara delaktiga i  
framtagandet av satsningarna. Det är positivt för barn och unga att ges möjlighet att vara  
delaktiga i att lämna in förslag på satsningar som kommunen gör. Att barn och unga ges  
möjlighet att vara delaktiga i ett tidigt skede vid framtagandet av satsningar skapar bättre  
förutsättningar för ett starkare barn – och ungdomsperspektiv. Det är lämpligt att vi som vuxna  
då anpassar planeringsprocessen så att det är möjligt att lyfta fram och ta vara på barns och ungas  
kunskap. Det blir också nödvändigt att inför varje satsning som påverkar barn och unga, i ett  
tidigt skede, analysera vilket inflytande som vi som vuxna är beredda att dela.  
 
I medborgarbudgeten kommer medborgare att få rösta på inkomna förslag. Barn och unga  
kommer i likhet med övriga medborgare att få rösta och det innebär att de har möjlighet att först  
lämna in förslag som är viktiga för dem och därefter också rösta på sina förslag. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 112 att kommunfullmäktige bör besluta enligt följande:  
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa avgiftsfinansierad investeringsbudget för 
2025-2028 i enlighet med Socialdemokraterna och Moderaternas förslag.  

2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa skattefinansierad investeringsbudget för 2025-2028 i 
enlighet med Socialdemokraterna och Moderaternas förslag.  

3. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa exploateringsbudgeten för 2025-2028 i enlighet med 
Socialdemokraterna och Moderaternas förslag.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om användning av 
medel inom kategorin ”Särskilda insatser”.  

5. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får besluta om hur medel inom ramen för 
objektet ”Bredband” får användas samt omfördela medlen mellan de av kommunfullmäktige 
fastställda grupperingarna.  

6. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får besluta om hur medel inom ramen för 
objektet ”Dagvattenanläggning” får användas samt omfördela medlen mellan de av 
kommunfullmäktige fastställda grupperingarna och nämnderna.  

7. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen äger rätt att omfördela medel från befintliga 
investerings- och exploateringsobjekt till nya investerings- och exploateringsobjekt upp till 3 000 
000 kronor per objekt.  

8. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden äger rätt att omfördela medel mellan 
befintliga investeringsobjekt, samt omfördela medel till nya investeringsobjekt inom ramen för 
grupperingen ”Övrigt 1, Bildningsnämnden”.  

9. Kommunfullmäktige beslutar att socialnämnden får i uppdrag att besluta om användning av 
medel inom grupperingen ”Övrigt 1, Socialnämnden”.  

10. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden får i uppdrag att besluta om användning av 
investeringsobjektet ”Mindre anpassningar av skollokaler” efter samråd med tekniska kontoret.  

11. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden får i uppdrag att utreda lokalbehovet för 
Rödsleskolan och ta fram en uppdaterad investeringskalkyl. Arbetet ska delredovisas under 
2024 för att slutredovisas senast under 2025. Redovisningarna ska ske genom anmälan till 
kommunfullmäktige.  
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12. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en tydlig plan för hur 
medel gällande insatser i stadskärnan ska användas. Planen ska delredovisas under 2024 för att 
slutredovisas senast under 2025. Redovisningarna ska ske genom anmälan till 
kommunfullmäktige.  

13. Kommunfullmäktige beslutar att bildningsnämnden efter samråd med tekniska kontoret får i 
uppdrag att besluta om kriterier och process för hur barn ska vara delaktiga i arbetet med 
investeringsobjektet ”Utemiljöer för förskolor och skolor”. Beslutade kriterier och beslutad 
process ska anmälas till kommunfullmäktige.  

14. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen efter samråd med bildningsnämnden får i 
uppdrag att besluta om en process för hur barn ska vara delaktiga i arbetet med 
investeringsobjektet ”Upprustning av kommunala lekplatser”. Beslutad process ska anmälas till 
kommunfullmäktige.  

15. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen får i uppdrag att kostnadsberäkna den            
kommunala delen gällande anläggande av en gång- och cykelväg från Påskallavik.  

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) och Robin Hanzl (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025-2028.  
 
Fredrik Jonasson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 
2025-2028. 
 
Pontus Welin (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-
2028. 
 
Mathias Karlsson (KLP) yrkar bifall till Kustlandspartiets förslag till förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025-2028. 
 
Ingemar Lennartsson (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till investerings- och 
exploateringsbudget 2025-2028. 
 
Magnus Larsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 
2025-2028. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 112  
Bilagor:  

- Socialdemokraternas och Moderaternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 
2025-2028. 

- Centerpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
- Kristdemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
- Liberalernas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
- Sverigedemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
- Vänsterpartiets förslag till investerings- och exploateringsbudget 2025-2028. 
- Sammanställning partiernas förslag till investeringsbudget 2025-2028 
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Skickas till 
Samtliga nämnder  
Ekonomiavdelningen  
Förvaltningschefer  
Förvaltningsekonomer  
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§ 55  Dnr KS 2024/000160-2 

Försäljning Havslätts förskola 

Kommunfullmäktiges beslut 
Föreliggande köpeavtal gällande fastigheterna Kvapen 2 och 3 (tidigare Havslätts förskola) 
godkänns.  

Ärendet 
Förskolan i Havslätt, fastighetsbeteckning Kvapen 2 och 3, har enligt tidigare beslut i 
bildningsnämnden, fr.o.m. höstterminen 2023 stängts. Detta enligt uppdrag från kommunfullmäktige 
om att avveckla en förskola i Oskarshamns tätort. 
 
Fastigheterna Kvapen 2 och 3 har idag ett bokfört värde på 208 000 kronor. 

Försäljning och förslag till köpeavtal  
Fastigheterna Kvapen 2 och 3 har varit till salu sedan september 2023 via mäklare. Ett företag som 
bedriver fristående förskola i Växjö idag har nu visat intresse för fastigheterna. Intressenten önskar 8 
veckor för att undersöka möjligheterna till att bedriva förskola i lokalerna. Intressenten har gett ett 
bud på 3 000 000 kr för Kvapen 2 och 3. 
 
Under perioden från handpenning till full betalning erlagts har intressenten möjlighet att undersöka 
förutsättningar för att bedriva förskola i Kvapen 2 och 3. Handpenning om 300 tkr deponeras hos 
mäklarens bank. 
 
Om intressenten inte slutför affären återgår handpenningen. Vid en affär regleras den i samband 
med överlåtelsen under förutsättning att kommunfullmäktige godkänt försäljningen och slutligen 
fastslagit köpeskillingen. 

Konsekvenser för barn och unga  
Efter uppdrag från kommunfullmäktige om att avyttra en förskola i Oskarshamns tätort, beslutade 
bildningsnämnden 2023-02-15 § 21 att Havslätts förskola avvecklas från och med augusti 2023. I 
utredningen som föregick beslutet gjordes en analys av konsekvenser för barn och unga, vilka 
framgår av bildningsnämndens beslut. När det gäller försäljning av fastigheten Kvapen 2 och 3 
bedöms det inte få några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-03-23 § 85 att kommunfullmäktige bör godkänna föreliggande 
köpeavtal gällande fastigheterna Kvapen 2 och 3 (tidigare Havslätts förskola).  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
KS 2024-03-26 § 85 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Köpeavtal Kvapen 2 och 3 

Skickas till 
Tekniska chefen  
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§ 56  Dnr KS 2023/000559-3 

Svar på motion nr 6/23 - Undersökning av ekonomiska 
vinster med att lämna Kretslopp Sydost 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 6/23 avslås med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  

Reservation  
Pontus Welin (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
Pontus Welin och Johanna Wyckman (Liberalerna) har lämnat in motion 6/23, Undersökning av 
ekonomiska vinsterna med att lämna kretslopp sydost. Motionärerna önskar att Oskarshamns 
kommun ska undersöka de ekonomiska vinsterna med att lämna kretslopp sydost. Detta för att se 
om det finns möjlighet för kommunen att hitta bättre och mer kostnadseffektiva lösningar för 
avfallshantering och återvinning. 

- Kanli- och utvecklingsenheten föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med 
hänvisning till nedan yttrande.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Kommunerna är huvudmän för den kommunala renhållningen men löser uppgiften på många olika 
sätt, vilket gör rättvisande jämförelser kommuner emellan svåra. Geografiska förutsättningar, 
insamlingssystem, avfallsanläggningar och taxor och avgifter ser mycket olika ut på olika platser.  
Att göra en fullständig analys av olika alternativ för att sköta den kommunala 
renhållningsskyldigheten (enligt 15 kap. 20 a § miljöbalken) är ett stort arbete och skulle kräva att 
mycket resurser, internt såväl som med hjälp av externa aktörer.  
Den utredning som ligger till grund för detta yttrande visar att det i dagsläget inte bör prioriteras att 
göra en sådan undersökning.  
Motionen avslås utifrån följande tre punkter: 
 
1. Tidigare utredning inför anslutning till Kretslopp Sydost  
2. Förutsättningar framåt  
3. Kundnöjdhet  

Tidigare utredning  
Då Oskarshamns kommun anslöt sig till det som idag heter Kretslopp Sydost år 2013 var det några 
faktorer som vägde tungt i den utredning som föregick beslutet: 

- Oskarshamns kommun stod inför behov av stora och kostsamma investeringar i bland annat 
anläggningar och kärl, detta förväntades i förlängningen medföra höjda taxor och avgifter för 
kommuninvånarna.  

- Svårigheter med kompetensförsörjningen.  
- Nya lagkrav, gällande insamling av matavfall.  

 
Den kommunala renhållningsavdelning som fanns innan övergången till Kretslopp sydost bestod av 
ca 23 personer, med bland annat avdelningschef, ingenjörer, arbetsledare, chaufförer, maskinförare, 
transportledare och administratör. Vid övergången övergick personalen till stor del till den centrala 
organisationen för Kretslopp Sydost. 
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Inför övergången till Kretslopp Sydost gjordes en genomgång av förväntade taxor för 
kommuninvånarna och det kunde konstateras att en övergång skulle innebära något högre taxor, 
men fortfarande bli billigare för invånarna än om kommunen fortsatte driften med de stora 
investeringar som skulle krävas. 

Förutsättningar framåt  
Kommunernas ansvar för avfallshantering fortsätter att förändras i relativt snabb takt, för att möta 
skärpta krav på insamling och återvinning. Detta ställer krav på utföraren att ha spetskompetens 
inom området samt göra löpande investeringar i utveckling av exempelvis anläggningar, fordon och 
kärl, vilket kan vara stora utmaningar för mindre kommuner.  
Den 1 januari 2024 tar kommunerna över ansvaret för insamling av hushållens förpackningsavfall, 
från producenterna. Insamlingen ska ske genom fastighetsnära insamling eller lättillgängliga 
insamlingsplatser.  
 
2023 genomförde Kretslopp Sydost, utifrån att möta det nya lagkravet från år 2027, en utredning i 
syfte att rekommendera ett insamlingssystem för den kommande insamlingen av förpackningar från 
småhus. Utredningen belyser tre alternativ; två stycken fyrfackskärl, fyra stycken tvåfackskärl samt 
optisk sortering med separata kärl för matavfall och glasförpackningar. I analysen har man tagit 
ställning till för- och nackdelar med hänsyn till insamlingsresultat, miljö, service, arbetsmiljö, tekniska 
begränsningar, ekonomi och andra kommuners erfarenhet. I utredningen ingår även översiktliga 
kostnadsberäkningar för de olika alternativen.  
 
Utifrån utredningen föreslår Kretslopp Sydost att insamlingen av avfall ska göras i fyrfackskärl som 
huvudsystem för villor och fritidshus i förbundets åtta medlemskommuner.  
Fyrfackssystemet är ett av de minst kostsamma alternativen med en beräknad årskostnad på ca 100 
Mkr/år vid fullt utbyggt system. Den del av årskostnaden som avser förpackningar ska täckas av 
ersättning från producenterna. Inledningsvis, innan systemet är fullt utbyggt, är det dock inte säkert 
att ersättningen ger full kostnadstäckning.  
 
Investeringsbehovet avseende nya kärl samt projektledning, administration, kommunikation etc. i  
samband med införande har beräknats till ca 370 Mkr.  
Vidare ska kommuner från den 1 januari 2026 ordna separat insamling av förpackningar på torg och 
i parker samt andra populära platser.  
 
Slutligen, den 1 januari 2027 ska kommuner ordna fastighetsnära insamling av förpackningar från 
hushåll och från verksamheter som är samlokaliserade med hushåll och som anmält att de vill ha 
kommunal insamling. Kommuner ska också ordna insamling av skrymmande förpackningar vid 
lättillgängliga insamlingsplatser. 

Hög kundnöjdhet  
Kundnöjdheten hos kommuninvånarna inom Kretslopp Sydosts förbundsområde är god, den senast 
genomförda kundnöjdhetsundersökningen visar att: 

- 85 procent av användarna är nöjda med hanteringen av kommunalt avfall 
- 93 procent av användarna tycker att det är enkelt att lämna kommunalt avfall  
- 84 procent av användarna tycker att det är enkelt att förebygga avfall och återbruka 

produkter.  
 
Även i Oskarshamns kommun är kundnöjdheten hög, SCB:s medborgarundersökning 2023 visar att 
94,5 procent av de svarande är positiva till hur hämtningen av hushållsavfall fungerar.  
 
Dessa siffror tyder på att kommuninvånarna i Oskarshamn upplever att servicen som erhålls för de 
taxor och avgifter som man betalar är god. 



     
    PROTOKOLL Sida 21 
    Kommunfullmäktige 
    Sammanträdesdatum 
    2024-05-06 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet bedöms inte ha några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 117 att kommunfullmäktige bör avslå motionen.  

Dagens sammanträde 
Pontus Welin (L) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 117 
KSAU 2024-04-16 § 81 
Motion 6/23 
Utredning gällande medlemskap i KSRR  
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§ 57  Dnr KS 2023/000805-4 

Svar på motion nr 14/23 - Angående sökande av 
statsbidrag för brottsförebyggande åtgärder i 
Oskarshamn kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 14/23 besvaras med hänvisning yttrandet från brottsförebyggande rådets kansli.   

Ärendet 
Motion nummer 14/23 föreslår ett övergripande beslut om att Oskarshamns kommun aktivt ska söka 
de riktade statsbidrag för brottsförebyggande åtgärder som är kopplade till kommunens lagstadgade 
ansvar för brottsförebyggande arbete. Syftet är att stärka det lokala arbetet och främja utvecklingen 
av strategier som bygger på evidens och kunskap inom området. Motionen föreslår följande 
beslutspunkter:  

- Formellt beslut om att Oskarshamns kommun ska söka de riktade statsbidragen  
- Att instruera relevanta myndigheter och tjänstepersoner inom kommunen att aktivt delta i 

arbetet med att förbereda och ansöka om statsbidragen 
- Att verka för att utveckla en omfattande och kvalitativ åtgärdsplan 

Yttrande från brottsförebyggande rådets kansli 
Med anledning av lagen Kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete fördelar nationella Brå 
(brottsförebyggande rådet) ekonomiskt stöd till kommuner för lokalt brottsförebyggande arbete. 
Syftet med stödet är att stärka och främja utvecklingen av kunskapsbaserade brottsförebyggande 
åtgärder. En kommun kan söka stödet för att exempelvis öka förståelsen, förmågan och viljan att 
arbeta kunskapsbaserat och brottsförebyggande. Det kan handla om att öka kunskapen om 
exempelvis den nya lagen, brottsförebyggande arbete eller verkningsfulla metoder. Det kan också 
handla om utbildningsinsatser, att etablera nätverk och erfarenhetsutbyten, genomföra studiebesök, 
förstudier om kommunens personella förutsättningar, implementera nya metoder, utvärdera eller 
utveckla pågående arbete med mera.  
 
Vid ansökan ska kommunen kunna visa att det finns behov av åtgärden i förhållande till de 
brottsproblem som kommunen har, utifrån ett kunskapsbaserat och kvalitativt underlag. Stöd beviljas 
inte för åtgärder som kommunen är ålagda att arbeta med enligt lagen om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete.  
 
Ansökningsperioden 2024 öppnar upp under sommaren.  
 
Enligt lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete (Lag 2023:196 om kommuners 
ansvar för brottsförebyggande arbete) ska kommunerna kartlägga brottsligheten inom sitt 
geografiska område och ta fram en lägesbild. Utifrån lägesbilden ska kommunerna sedan ta 
ställning till behovet av åtgärder och besluta om en åtgärdsplan. Kommunerna ska också ta visst 
ansvar för samordningen av det lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta en 
samordningsfunktion.   
 
Oskarshamn kommun arbetar i samverkan med polis och andra aktörer med en lägesbild och analys 
av den lokala problembilden utifrån lagstiftningens krav. Under våren kommer ett förslag till 
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prioriteringar och åtgärdsplan att processas i lokala BRÅ (brottsförebyggande rådet) inför beslut i 
kommunstyrelsen.  
 
Genom en upphandlingsprocess har rådets kansli (ungdomsenheten) upphandlat en tjänst som ska 
bistå i arbetet med att söka statsbidrag för åtgärder som ligger utanför kommunens ordinarie 
uppdrag.  
 
En förutsättning för att erhålla det riktade statsbidraget är kopplingen mellan åtgärder och den lokala 
problembilden samt att åtgärderna i sig inte faller inom ramen för lagstiftningens krav på kommunen. 
Kravet gör ett generellt beslut om att söka stödet, utan förankring i en aktuell lägesbild och 
åtgärdsplan, verkningslöst.  
 
Utifrån lagstiftningen om kommuners brottsförebyggande ansvar, den lokala organisationen för det 
brottsförebyggande arbetet och interna samverkansöverenskommelser, deltar nyckelverksamheter i 
den kommunala organisationen i det lokala brottsförebyggande arbetet. De är således involverade i 
framtagande av lägesbild, analysarbete och förankring i förslag till åtgärder och finansiering av 
dessa. Det pågår även ett arbete för att förtydliga organiseringen av det brottsförebyggande arbetet 
och hur arbetet kan kopplas till kommunens budgetprocess.  
 
Framtagande av en kvalitativ åtgärdsplan med stöd i en lokal lägesbild och analys åligger 
kommunen enligt lag om kommuners brottsförebyggande arbete (Lag 2023:196 om kommuners 
ansvar för brottsförebyggande arbete)  
 
Utifrån vad som framkommit i handläggningen föreslås att kommunstyrelsen avstyrker 
motionsställarens förslag. 

Konsekvenser för barn och unga  
Förslaget bedöms inte innebära några tydliga konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 119 att kommunfullmäktige bör anse motionen besvarad.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 119 
KSAU 2024-04-16 § 71 
Motion 14/23 
Tjänsteutlåtande BRÅ-kansliet  
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§ 58  Dnr KS 2023/001148-4 

Svar på motion nr 28/23 - Om att upptäcka, bemöta 
och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och 
övergrepp 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motion nummer 28/23 besvaras med hänvisning till yttrandet från bildningsnämnden 2024-03-25 § 
29.  

Ärendet 
En motion angående implementering av rutiner för att granska bidragsbrott och säkerställa korrekt 
fördelning av bidrag i Oskarshamns kommun har ställts till kommunfullmäktige. Motionen har 
skickats till socialförvaltningen för besvarande. 

Bakgrund 
Leif Axelsson (SD) föreslår i motion nr 28/23 att stärka verktygen för pedagoger inom förskola och 
skola för att kunna upptäcka och agera vid eventuella tecken på att barn är utsatta för våld eller 
övergrepp. Syftet med förslaget är att: 

- Pedagogerna ska bli ännu bättre på att uppmärksamma och stödja barn som är utsatta för 
våld eller andra typer av övergrepp. 

- Kommunen ska agera proaktivt för att säkerställa trygghet och välmående för de allra yngsta 
kommuninvånarna. 

- Gynna individer och samhället som helhet genom att skapa en säkrare och mer stöttande 
miljö för barn att växa upp i. 

 
Motionären föreslår kommunfullmäktige att besluta: 

- Att kommunen undersöker vilka olika utbildningar det finns inom området ”att upptäcka, 
bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp” samt hur dessa 
utbildningar ska kunna genomföras och implementeras i rutiner och riktlinjer. 

- Att samtliga anställda och vikarier på kommunens förskolor ska genomgå utbildningar för att 
tidigt upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp. 

- Att samtliga anställda och vikarier på kommunens skolor ska genomgå utbildningar för att 
tidigt upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp.  

 
Bildningsnämnden har yttrat sig över motionen och beslutade 2024-03-25, § 29, enligt följande: 

- Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 
kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion 28/23. 

- Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 
bildningsnämndens yttrande. 

Yttrande från bildningsnämnden  

Antalet orosanmälningar ökar  
Antalet orosanmälningar till socialtjänsten avseende barn och unga ökar i Sverige och år 2021 
berördes var tionde barn i landet av en orosanmälan. Också antalet anmälningar per barn ökar. 
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Många anmälningar handlar fortsatt om våld i nära relationer, medan brottsliga handlingar och 
kränkningar via sociala medier är aktualiseringsorsaker som ökar. 
 
Liknande trender har noterats i Oskarshamns kommun, vilket också lyfts fram i motionen - antalet 
anmälningar ökar och socialtjänstens utredningsenhet har noterat att det görs fler anmälningar på 
samma barn i större utsträckning nu jämfört med tidigare. 
 
Våld inom familjen är, enligt socialförvaltningens statistik, den vanligaste aktualiseringsorsaken inom 
vår kommun. Följande aktualiseringsorsaker är dem som ökade mest inom kommunen under år 
2023:  

- Bristande omsorg 
- Vanvård, fysisk eller psykisk (ej våld) 
- Brott, barn och ungdomar 
- Socialt nedbrytande beteendeproblem, barn och ungdomar 

 
Även om anmälningsskyldiga anmäler i högre utsträckning uttrycker Socialstyrelsen att det också 
verkar finnas en underrapportering avseende brist i föräldrars omsorgsförmåga från verksamheter 
som bland annat jobbar med de yngsta barnen, däribland förskolan. 
 
Socialtjänsten i Oskarshamns kommun har inte framfört någon kritik gällande underrapportering eller 
att anmälningar skulle komma in för sent från förskolan eller skolan inom kommunen. 
 
Orsaker till det ökade antalet orosanmälningar Det ökade anmälningsantalet visar att fler vuxna 
uppmärksammar barn i utsatthet. Det kan exempelvis bero på att frågan har fått uppmärksamhet i 
samband med att Barnkonventionen blev lag år 2020, utvecklingen av digitala e-tjänster som gör det 
lättare att anmäla, men också att enskilda fall med barn som farit illa har fått stor medial 
uppmärksamhet de senaste åren. Även inom bildningsförvaltningen pågår ett aktivt arbete med 
fokus på anmälningsplikten, vilket också kan ha påverkat anmälningsbenägenheten. 
 
Samtidigt kan det ökade antalet anmälningar per barn tyda på att barn och familjer inte får det stöd 
de behöver - att det krävs flera anmälningar innan åtgärder vidtas vilket också medför risk för att 
barnets situation hinner bli allt mer komplex. 

Hur kommunen arbetar idag  
Personal inom skola och förskola är skyldiga enligt 14 kapitlet 1 § socialtjänstlagen att anmäla till 
socialtjänsten om det råder misstanke att ett barn far illa eller riskerar att fara illa. Rektor har också 
ett ansvar för att i tid identifiera och utreda vad barn och elever är i behov av för stöd. Utifrån detta 
pågår ett ständigt arbete med frågan i form av introduktion och utbildningsinsatser för medarbetare, 
tvärprofessionell samverkan med exempelvis socialförvaltningen och barnhälsovården, upprättande 
och spridning av styrdokument och informationsmaterial och direkta insatser till berörda. Nedan 
följer exempel på detta. 
 
Utbildning och insatser  

- Information om anmälningsplikten (anställda, vikarier och studenter) 
- Hedersrelaterat våld och förtryck (hösten 2023) 
- Råd och Stöd från socialtjänsten besöker arbetsplatsträffar och informerar om indikatorer 

gällande 
- barn som far illa och hur anmälan till socialtjänsten går till 
- Metodutveckling kring sexuella övergrepp kurs 7,5 HP (högskolepoäng) (våld i nära relation)  
- Specifika utbildningsdagar riktade till elevhälsa, exempelvis via Barnafrid 
- TMO – utbildning i traumamedveten omsorg 
- Anmälningsplikten har varit ett fokusområde de senaste två åren och ledningsgrupper har 

gått 
- igenom lagstiftning på området samt spridit informationsmaterial 
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- Hälsosamtal med elever i förskoleklass, årskurs 2, 4 och 7, samt gymnasiet tar upp med 
elever 

- hur de har det hemma 
- Rektor ansvarar för att kartlägga och utreda så att adekvata insatser sätts in utifrån barn och 
- elevers behov 
- EST – effektiv samverkan för trygghet mellan kommun, polis och andra aktörer 
- SSPF – samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och fritid (individnivå) 

 
Samverkan  

- Samverkansgrupp mellan bildningsförvaltningen, socialförvaltningen och barnhälsovården 
på såväl ledningsnivå som på verksamhetsnivå (förskola, grundskola, anpassad grundskola, 
gymnasieskola och anpassad gymnasieskola) 

- Oskarshamns kommuns lokala brottsförebyggande råd - arena för samverkan mellan 
kommunen, Polismyndigheten och andra aktörer för ett tryggare Oskarshamn 

- Samordnad grupp ”Barn och Unga”, samt samverkansgrupp ”Barn och Unga”, där region 
socialförvaltning och utbildningsförvaltning ingår. 

 
Styrande och stödjande dokument  

- Rutin ”Lagstadgad anmälningsskyldighet när barn far illa”, se bilaga 1 
- Styrdokument ”Samverkansformer mellan socialförvaltningen och bildningsförvaltningen” 
- Handböcker för verksamhetsförlagd utbildning (VFU) Innehåller checklista med krav på att 

studenten ska informeras om anmälningsplikt. 
- Socialstyrelsen ”Till dig som är skyldig att anmäla oro för barn – information för dig som är 

anmälningsskyldig enligt 14 kap. 1 § socialtjänstlagen” 
- Handbok från Socialstyrelsen ”Anmäla oro för barn – stöd för anmälningsskyldiga och andra 

anmälare” 
- Mottagningens checklista vid anmälan. 

Förvaltningens bedömning  
Motionären har fångat upp ett behov och en viktig fråga då orosanmälningarna till socialtjänsten ökar 
och våld inom familjen fortsatt är den vanligaste aktualitetsorsaken hos socialtjänsten. Motionären 
fokuserar också på förskolans betydelse i arbetet med att tidigt uppmärksamma barn som far illa i 
hemmet, vilket också är ett nationellt utvecklingsområde som, efter kartläggning, ringats in av 
Socialstyrelsen. 
 
Oskarshamns kommun följer de nationella trenderna gällande orosanmälningar vilket tyder på att 
utmaningarna i kommunen inte avviker från resten av landet. Personalens kunskap är central för att 
upptäcka barn som är utsatta för våld och/eller andra typer av övergrepp. Samtidigt framgår det av 
såväl Socialstyrelsens kartläggning som av statistik från kommunens socialtjänst att flera av de 
aktualiseringsorsaker som ökar handlar om barnens eget beteende i form av brottsliga handlingar, 
socialt nedbrytande beteende samt kränkningar på sociala medier. För att möta de nya 
utmaningarna gällande barn och ungas behov av stöd krävs ett brett spektrum av kunskap och 
insatser från förskolan och skolan, såsom tidiga insatser, särskilt stöd och tvärprofessionell 
samverkan, men också insatser från andra aktörer. Att antalet anmälningar för samma barn ökar 
indikerar att anmälningspliktiga tar sitt ansvar. 
 
Det ökade antalet orosanmälningar är också en positiv trend som tyder på en ökad 
anmälningsbenägenhet, vilket är ett resultat av den spridning av information och kunskap som görs 
till anmälningspliktiga på såväl nationell som lokal nivå. 
 
Bildningsförvaltningen anser att utbildning inom området är en viktig åtgärd för att arbeta med att 
uppmärksamma barn och unga som är utsatta för våld och/eller andra former av övergrepp. Det 
pågår ett arbete med utbildning till personal och bedömning görs att det finns goda kunskaper inom 
organisationen till följd av detta. Det finns dock alltid en utvecklingspotential – för närvarande finns 
exempelvis ett identifierat behov av tydligare och lättillgänglig information på intranätet Kompassen 
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samt fortsatta dialoger på ledningsnivå. Förvaltningens bedömning är att all personal inte behöver få 
samma typ av utbildning, utan att det istället ska göras en löpande bedömning av utbildningsbehov 
utifrån det aktuella läget. Förvaltningen har i övrigt inga invändningar mot den utbildning som 
motionären föreslår (Barnafrid) och det är en utbildning som även socialtjänsten använder sig av och 
rekommenderar. 
 
Utöver utbildning, tidiga insatser och en tvärprofessionell samverkan har följande framgångsfaktorer 
identifierats på lokal nivå: 

- tillgänglig anmälningsblankett, 
- en mottagning inom socialtjänsten som skolans personal kan kontakta för vägledning, samt 
- att socialtjänsten kommer till verksamhetens arbetsplatser för information och möjlighet att 

besvara frågor. 
 
Detta är ett koncept som kommunen utgår ifrån i det pågående arbetet. 
 
Bildningsförvaltningen anser sammanfattningsvis att syftet med motionens förslag tillgodoses inom 
pågående arbete och föreslår utifrån detta att motionen ska besvaras. 

Konsekvenser för barn och unga  
Bedömningen är att förslaget att besvara motionen inte innebär några negativa konsekvenser för 
barn och unga, utifrån att motionens förslag anses vara tillgodosett.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 120 att kommunfullmäktige bör anse motionen besvarad.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 120 
BN 2024-03-25 § 29 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Motion 28/23 
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§ 59  Dnr KS 2024/000163-2 

Årsredovisning 2023- Stiftelsen Forum 

Kommunfullmäktiges beslut 
3. Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Forum läggs till handlingarna.  
4. Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Ärendet 
Årsredovisning, förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Stiftelsen Forum har inkommit. 
 
Kommunfullmäktige ska ta ställning till frågan om att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 132 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Stiftelsen Forum till handlingarna och bevilja styrelsen ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 132 
Årsredovisningshandlingar Stiftelsen Forum 2023 

Skickas till  
Stiftelsen Forum  
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§ 60  Dnr KS 2024/000182-2 

Årsredovisning 2023- Byggebo AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Årsredovisning 2023 för Byggebo AB läggs till handlingarna. 

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Byggebo AB har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 133 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Byggebo AB till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 133 
Årsredovisning med förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Byggebo AB  

Skickas till  
Byggebo AB 
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§ 61  Dnr KS 2024/000232-2 

Årsredovisning 2023- Sydarkivera 

Kommunfullmäktiges beslut 
Årsredovisning 2023 för Sydarkivera läggs till handlingarna.   

Ärendet 
Sydarkivera har expedierat beslut om Årsredovisning för år 2023 till förbundsmedlemmarna för 
kännedom.  
 
Förbundsfullmäktige i Sydarkivera har behandlat årsredovisningen vid sammanträde 2024-03-15 
samt beviljat förbundsstyrelsens ledamöter ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 127 att kommunfullmäktige bör lägga Sydarkiveras 
årsredovisning för år 2023 till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 127 
Årsredovisning Sydarkivera 2023 med tillhörande bilagor samt beslut om prövning av ansvarsfrihet 
för ledamöter i förbundsstyrelsen 
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§ 62  Dnr KS 2024/000246-2 

Årsredovisning 2023- Stiftelsen Oskarshamns 
Sjöfartshotell 

Kommunfullmäktiges beslut 
5. Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell läggs till handlingarna.  
6. Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar.  

Jäv  
Marie Holmgren (S), Joakim Rylin (S), Robin Hanzl (M), Lucas Lodge (M), Chahanna Olsson (SD) 
och Peter Bohman (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut.  

Ärendet 
Årsredovisning, förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell 
har inkommit.  
 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till frågan om att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 129 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell till handlingarna samt bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 
den tid revisionen omfattar.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 129 
Årsredovisning 2023 Stiftelsen Oskarshamns Sjöfartshotell 

Skickas till  
Stiftelsen Oskarshamns sjöfartshotell  
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§ 63  Dnr KS 2024/000247-2 

Årsredovisning 2023- Stiftelsen Strandagården 

Kommunfullmäktiges beslut 
7. Årsredovisning 2023 för Stiftelsen Strandagården läggs till handlingarna.  
8. Styrelsen beviljas ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 

Jäv  
Jonas Brorson (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut.  

Ärendet 
Årsredovisning, förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Stiftelsen Strandagården har inkommit 
till kommunen.  
 
Kommunfullmäktige har att ta ställning till frågan om att bevilja ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 130 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Stiftelsen Strandagården till handlingarna samt bevilja styrelsen ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 130 
Årsredovisning 2023 Stiftelsen Strandagården 
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§ 64  Dnr KS 2024/000292-2 

Årsredovisning 2023- Kretslopp Sydost 

Kommunfullmäktiges beslut 
9. Årsredovisning 2023 för Kretslopp Sydost godkänns.  
10. Förbundsdirektionen, samt de enskilda ledamöterna i denna, beviljas ansvarsfrihet för den 

period som årsredovisningen omfattar.  
11. Information om revisionens granskningar av förbundet för år 2023 noteras som mottagna.  

Jäv  
Yvonne Bergvall (S), Anton Sejnehed (S), Emil Jörgensen (M), Per Tingström (KD) och Peter 
Bohman (SD) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 och revisionsberättelse med granskningsrapport från Kretslopp Sydost har 
inkommit till kommunen. De förtroendevaldas revisionsberättelse åtföljs också av bilagor i form av 
granskningar utförda av revisionsbolaget EY (Ernst & Young). Som medlemskommun i 
kommunalförbundet ska Oskarshamns kommunfullmäktige fatta beslut om godkännande av 
årsredovisningen samt om ansvarsfrihet.  

Konsekvenser för barn och unga  
Årsredovisningen redovisar ingen särskild information om barn och unga. Förslaget bedöms inte få 
några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 128 att kommunfullmäktige bör godkänna årsredovisningen 
2023 för Kretslopp Sydost, bevilja förbundsdirektionen, och de enskilda ledamöterna i denna, 
ansvarsfrihet för den period som årsredovisningen omfattar samt notera informationen om 
revisionens granskningar av förbundet för år 2023 som mottagna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 128 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 2024-04-23 
Följebrev till årsredovisning och revisionsberättelse 
Årsredovisning 2023 Kretslopp Sydost med revisionsberättelse  
Bilagor till revisionsberättelsen:  
- Det sakkunniga biträdes yttrande  
- Rapport från granskning av årsredovisning 2023 
- Granskning av god ekonomisk hushållning och balanskrav  
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Skickas till 
Kretslopp Sydost 
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§ 65  Dnr KS 2024/000309-2 

Årsredovisning 2023-Oskarshamn Energi AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi AB läggs till handlingarna 

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi AB har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 131 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Oskarshamn Energi AB till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 131 
Årsredovisning Oskarshamn Energi AB 
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§ 66  Dnr KS 2024/000310-2 

Årsredovisning 2023- Oskarshamn Energi Nät AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi Nät AB läggs till handlingarna.  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamn Energi Nät AB har inkommit och anmäls till 
kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 135 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Oskarshamn Energi Nät AB till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 135  
Årsredovisning Oskarshamns Energi Nät AB 
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§ 67  Dnr KS 2024/000311-2 

Årsredovisning 2023- Oskarshamns Hamngods- och 
Terminal AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Årsredovisning 2023 för Oskarshamns Hamngods och Terminal AB läggs till handlingarna.  

Ärendet  
Årsredovisning 2023 för Oskarshamns Hamngods och Terminal AB har inkommit och anmäls till 
kommunfullmäktige.  

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 136 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Oskarshamns Hamngods- och terminal AB till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
KS 2024-04-30 § 136 
Årsredovisning Oskarshamns Hamngods och Terminal AB 
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§ 68  Dnr KS 2024/000312-2 

Årsredovisning 2023 -Smålandshamnar AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
Årsredovisning 2023 för Smålandshamnar AB läggs till handlingarna  

Ärendet 
Årsredovisning 2023 för Smålandshamnar AB har inkommit och anmäls till kommunfullmäktige.   

Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen föreslår 2024-04-30 § 134 att kommunfullmäktige bör lägga årsredovisning 2023 
för Smålandshamnar AB till handlingarna.  

Dagens sammanträde 
Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag  
KS 2024-04-30 § 68 
Årsredovisning med förvaltnings- och revisionsberättelse 2023 för Smålandshamnar AB 
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§ 69  Dnr KS 2024/000297-1 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Andreas Erlandsson (S) angående eldningsförbud av 
bioavfall 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Magnus Larsson (C) till kommunstyrelsens ordförande Andreas Erlandsson (S) 
sälls följande fråga:  
 
Från den 1/1 2024 gäller nya regler, som Naturvårdsverket har tagit fram, för eldning av så kallat 
bioavfall. De nya bestämmelserna innebär att trädgårdsavfall skall komposteras på tomten, lämnas 
till en återvinningscentral, eller samlas in av kommunen. Detta framgår när man läser om de nya 
bestämmelserna på Naturvårdsverkets hemsida.  
 
Vidare går det också att läsa på samma sida, ”I praktiken innebär detta att det inte längre är tillåtet 
att elda grenar, löv och annat trädgårdsavfall.” Det framgår också på samma hemsida att förbudet 
även gäller majbrasor.  
 
I bestämmelserna har Naturvårdsverket gett kommunerna möjlighet att besluta om undantag från de 
nya bestämmelserna, både när det gäller eldning av trädgårdsavfall för privatpersoner men också 
när det gäller majbrasor. 
 
Är du beredd att skyndsamt ta ett initiativ till ett beslut som undantar Oskarshamns kommun från 
förbudet att elda trädgårdsavfall och att tända majbrasor?  
 
Andreas Erlandsson (S) besvarar interpellationen enligt följande:  
 
Nej, att ta ett sånt beslut är endast ett tomt slag i luften eller symbolpolitik som jag ser det. Våda 
nuvarande föreskrifter från 2017 gäller till kommunfullmäktige fattar ett nytt beslut om där är det 
självklart för mig att vi ska fortsätta fira in våren med Valborgsmässoeldar runt om i vår kommun.  
 
Det som reglerar eldning utomhus i Oskarshamns kommun är våra lokala föreskrifter för att skydda 
människors hälsa och miljö som är fastställda av kommunfullmäktige 2017-06-12.  
 
I dessa föreskrifter går att läsa följande:  
 
”Eldning utomhus 16 §  
 
Eldning av torra löv, kvistar och annat trädgårdsavfall är:  
 
1. Förbjuden inom områden med detaljplan och sammanhållen bebyggelse  
2. Endast tillåten under tiden 1 november – 31 mars i områden med områdesbestämmelser.  
 
Undantag görs för valborgsmässoeldar den 30 april.  
 
Eldning får dock inte ske i strid mot meddelat eldningsförbud.”  
 
Samhällsbyggnadsnämnden kommer efter nya EU-direktiv och Naturvårdsverkets tolkningar att 
påbörja ett arbete med att revidera våra föreskrifter.  
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§ 70  Dnr KS 2024/000323-1 

Interpellation till bildningsnämndens ordförande 
Anton Sejnehed (S) angående brottslighet på 
kommunens skolor 

Dagens sammanträde  
I interpellation från Leif Axelsson (SD) till bildningsnämndens ordförande Anton Sejnehed (S) ställs 
följande frågor:  
 
1. Vad väcker det för känslor hos dig som bildningsförvaltningens ordförande Anton Sejnehed, då du 
läser om alla incidenter som har hänt i våra skolor den senaste tiden?  
 
2. Är Socialdemokraterna och deras stödparti Moderaterna redo att släppa den politiska prestigen 
och göra det som är bäst för våra skolor, elever och lärare genom att omvärdera förslagen från 
Sverigedemokraterna om kameraövervakning på våra skolor?  
 
3. Är Socialdemokraterna och deras stödparti Moderaterna redo att släppa den politiska prestigen 
och göra det som är bäst för våra skolor, elever och lärare genom att omvärdera förslagen från 
Sverigedemokraterna om patrullerande väktare på våra skolor?  
 
4. Är Socialdemokraterna och deras stödparti Moderaterna redo att lägga sin symbolpolitik åt sidan 
och faktiskt börja tillämpa konkreta lösningar för att skapa en tryggare och säkrare skola för 
kommunens elever och lärare?  
 
Anton Sejnehed (S) besvarar interpellationen enligt följande:  
 
1. Som beskrivits både i svaret och tidigare gånger som trygghet i skolan har diskuterats så är 
händelserna som lyfts ingen nyhet för mig. Bildningsnämnden får löpande information om händelser 
i våra verksamheter.  
 
Jag kan känna ilska, besvikelse och sorg när jag får information från våra verksamheter om vad som 
har hänt. Jag kan också känna stolthet när jag får höra hur barn, elever och medarbetare har agerat 
till följd av det som skett.  
 
2. Sverigedemokraternas förslag har handlat om att utreda som vi får sätta upp kameror på 
skolorna. Någon sådan utredning behövs inte eftersom vi redan vet vad som gäller.  
 
Rektor ansvarar för att utifrån situationen på sin skola ta beslut om kameraövervakning. En rektor 
har tagit beslut om det och beställning av montering är gjord. Det är delar av skolan som kommer att 
förses med kameror.  
 
3. Sverigedemokraternas förslag har handlat om att utreda möjligheten gällande väktare. Någon 
sådan utredning behövs inte eftersom vi redan vet vad som gäller.  
 
Rektor ansvarar för att utifrån situationen på sin skola ta beslut om man vill anlita och/eller anställa 
väktare. Det regleras i skollagen att rektorn beslutar om förskolans och skolans inre organisation, 
det vill säga vilka personer som ska vara anställda på enheten samt vilka arbetsuppgifter dessa ska 
ha.  
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4. Oskarshamns kommun har trygga förskolor och skolor, men det sker incidenter som inte är 
acceptabla och som inte ska förekomma. Vi arbetar kontinuerligt med att våra barn och elever ska 
ha en bra förskola och skola där man känner sig trygg. Det arbetet sker både politiskt och 
verksamhetsmässigt.  
 
För oss som förtroendevalda handlar det om att skapa förutsättningar för verksamheterna.  
 
Bildningsnämnden har de senaste åren bland annat beslutat om mer resurser för ökad vuxennärvaro 
på högstadierna och utökning av ungdomsenheten för förebyggande arbete.   
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§ 71 

Anmälningsärenden 

Kommunfullmäktiges beslut  
Följande ärenden noteras som anmälda: 
 
 
• KS 2023/000239 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 

2024-03-26 - Beslut om prioriteringar i  genomförandeplan 
till Översiktsplan 2030 

• KS 2023/000408 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Svar på medborgarförslag nr 3/23 - Fria 
taxiresor till nära anhöriga 

• KS 2023/000851 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Revidering av köpeavtal- Fastigheterna 
Hummern och Musslan, Östersjövägens bostadsområde 

• KS 2023/000982 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Svar på medborgarförslag nr 21/23 - GC-väg 
i Saltvik 

• KS 2023/000987 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Svar på medborgarförslag 22/23 - GC-väg 
utmed Tillfarten 

• KS 2023/001170 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Svar på granskning personal- och 
kompetensförsörjning 

• KS 2024/000151 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Överföring av budgetmedel för genomförande 
av Medborgarbudget 2023 - Kristineberg Bockara 

• KS 2024/000196 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Beslut om att utlysa en markanvisningstävling 
för området Sidensvansen 4 

• KS 2024/000216 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Beslut om samråd- Vindbruksplan och policy 
för solenergi 

• KS 2024/000117 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsen sammanträde den 
2024-03-26 - Återrapportering av uppdrag- Finansiering 
brygga Havslätt 

 
 

 


